
СТОЛИЧНА ОБЩИНА

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ

ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И 
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №76 

от заседание на ПК по Образование, култура, наука и културно многообразие 
проведено на 19.04.2022г. от 9:30 часа

Днес, 19.04.2022г. се проведе заседание на Постоянната комисия по Образование, 
култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-н Борислав Бориславов, зам.-председател на ПК по 
ОКНКМ. При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 7 
общински съветници, поради което заседанието може да бъде проведено. Г-жа М. Едрева 
отсъства за цялата продължителност на заседанието.

Г-н И. Виделов предложи т.З (Доклад с вх. №СОА22-ТД26-3821- 
[1]/11.04.2022г.относно преименуване на 36 СУ „Максим Горски“ чрез възстановяване 
името Генерал Иван Колев и нов проект за решение с вх. №СОА22-ТД26-3821- 
(2)/13.04.2022г.) да отпадне от дневния ред поради липса на становище от г-жа Р. 
Станиславова, кмет на район „Красно село“.

Г-н Б. Бориславов предложи т.З да остане за разглеждане в дневен ред, а в хода на 
дискусията да се търсят становища, включително от г-жа Р. Станиславова, която 
присъства на заседанието на ПК.

Г-н Б. Бориславов подложи на гласуване предложението т.З да отпадне от дневния
ред.

Общо гласували: 
в т.ч.: 9

За 2
Против 6

Въздържали се 1

За: И. Виделов; Ал. Кръстева
Въздържал се: Д. Антов
Против: Б. Бориславов, А. Койчев, С. Колев, Д. Вучев, М. Паргов, В. Калановски

След отхвърляне на предложението т.З да отпадне от дневния ред, последният бе 
подложен на гласуване в инициалния му вид:

Общо гласували: 
в т.ч.: 9

За 7
Против 2

Въздържали се няма
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Против: Ал. Кръстева, И. Виделов
За: Б. Бориславов, А. Койчев, С. Колев, Д. Вучев, М. Паргов, В. Калановски, Гр. 
Стефанова - .... ...

По т. 1 от дневния ред:
Доклад е вх.№СОА22-ВК66-3593/11.04.2022г. относно приемане на технико- 

икономическа оценка и даване на съгласие за прилагане на намалени отстояния при 
изграждането на нова сграда - разширение за 4 групи на Детска ясла № 21 в район 
"Триадица" с вносител д-р Дончо Барбалов, зам.-кмет на Столична община.

Г-н Цветан Иванов, дирекция „Здравеопазване“, представи доклада като 
информира ПК, че инвестиционното намерение е за 4 групи, ако се даде съгласие за 
намалени отстояния.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклад с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против Няма

Въздържали се Няма

По т. 2 от дневния ред:
Доклад с вх. №СОА22-ВК66-3605/11.04.2022г. относно утвърждаване на 

Годишен план на Програма за съфинансиране на спортни събития, форуми, кампании и 
инициативи под патронажа на кмета на Столична община за 2022 г. е вносител г-н М. 
Боршош, зам.-кмет на Столична община.

Г-жа Десислава Темелкова, вр.и.д. на дирекция „Спорт и младежки дейности“ 
представи доклада като информира ПК, че годишният план е изработен в изпълнение на 
Стратегията на Столична община за развитие на физическото възпитание и спорта на 
територията на град София като се предвижда бюджет от близо осемдесет хиляди лева 
за подкрепа на спортни събития, участие в международни форуми и емблематични 
събития.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против Няма

Въздържали се Няма

По т.З от дневния ред:
Доклад с вх. №СОА22-ТД26-3821-[1]/11.04.2022г.относно преименуване на 36 СУ 
„Максим Горски“ чрез възстановяване името Генерал Иван Колев и нов проект за 
решение с вх. №СОА22-ТД26-3821-(2)/13.04.2022г. с вносител г-н В. Калановски, 
общински съветник.
Г-н В. Калановски докладва пред ПК, че настоящото предложение цели възстановяване 
на историческата справедливост чрез връщане на истинското име на 36 СУ - Генерал 
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Иван Колев. Г-н Калановски заяви, че се явява изразител на желанието на широка група 
от хора формирали подписка с над 4230 записани.
Г-н К. Паргов изрази мнение, че ако бидат попитани ученици от 36 СУ и техните 
родители кой е ген. Иван Колев и какви са конкретните му заслуги за това училище, едва 
ли някой ще може да отговори.
Г-н Калановски репликира, че именно това е една от целите на предложението - един 
български национален герой да бъде уважен и неговото име да се знае, целта 50 год. В 
допълнение, г-н Калановски каза, че Максим Горки е спорна историческа личност, 
включително има съмнение, че дете е било разстреляно заради него.
Г-жа Гр. Стефанова заяви, че като зам.-кмет с ресор култура на район „Красно село“ е 
присъствала на възпоминателно събитие на ген. Иван Колев, на което учениците от 36СУ 
не са знаели за историята на тяхното училище. Г-жа Гр. Стефанова подкрепя 
възръщането на името на 36 СУ „Ген. Иван Колев“, защото е важно да се пази тази памет 
и учениците да познават историята.
Г-н К. Паргов предложи на вносителя на разглеждания доклад да се върне към 1915г.. 
когато 36 СУ се е наричало „Св. Св. Кирил и Методий“ - неговото оригинално име.
Г-н Иван Таков, общински съветник, информира ПК, че е имал възможността да говори 
с родители, възпитаници на 36 СУ както и с педагогическия съвет и с кмета на район 
„Красно село“ по отношение на казуса. Г-н Таков се обърна към г-жа Гр. Стефанова и я 
попита дали като зам.-кмет на район „Красно село“ се е интересувала от това, че 
покривът на училището е текъл и дали е предприела действия.
Г-жа Р. Станиславова, кмет на район „Красно село“ се съгласи, че става дума за училище 
с история и с политически битки за смяна на името му. Г-жа Станиславова, заяви, че ако 
г-н Калановски отиде на терен в 36 СУ „Максим Горки“ и види катастрофалното 
положение на двора на училището, ще си даде ясна сметка, че има много по-важни 
проблеми от името му. Името на 36 е последният проблем на това училище. Г-жа 
Станиславова предложи да бъде организиран дискусия със заинтересованите страни по 
казуса, г-н Калановски, представители на БСП, представители на училището и 
настоятелството. След като види доминиращото мнение на хората, ще представи 
становище. Г-жа Станиславова прикани съветниците да се погрижат за материалната 
база на 36 СУ.
Г-н Д. Стаматов прикани г-жа Станиславова, да не нарежда на Столична община да 
организира обществено обсъждане при все че то е от нейната компетентност в светлината 
на принципа на децентрализация. В качеството си на човек и директор на училище, г-н 
Стаматов заяви, че е нужно становището на обществения съвет на училището.
Г-н В. Калановски репликира, че според законите, Министерство на образованието 
трябва да се обърне към обществения съвет на училището след решение на СОС, което 
представлява предложение за преименуване.
Г-н Д. Антов счита, че настоящият доклад поставя съветниците в идиотско положение на 
избор между двама велики човека — ген. Иван Колев и Максим Горки.
Г-жа Светла Нотева, директор на 36 „Максим Горки“, помоли г-жа Гр. Стефанова да не 
напада училището и учениците му с изказванията си и индикира, че г-жа Стефанова нито 
веднъж не е посетила училището като зам.-кмет на района. Г-жа Нотева заяви, че е 
директор на 36 СУ от 1996г. и постъпват предложения за смяна на патрон на училището 
от много години. Всички са разисквани на педагогически съвет и е гласувано да не се 
променя името на училището. През 2018г. е осъществено писмено допитване до 
родителите дали желаят смяна на името на училището като резултатите са следните: 
912 - против и 31 - за промяна.
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Г-жа Р. Станиславова заяви, че твърдо се противопоставя срещу възстановяването на 
името „Ген. Иван Колев“ на 36 СУ. Тя поясни, че тъй като не е отправила писмено своите 
бележки, го заявява открито по време на заседание на ПК.
Г-н В. Калановски заяви възмущението си спрямо изказването на г-жа-Станиелавова и 
заяви пред ПК, че е провел разговор с нея на четири очи, в който тя е заявила, че ще 
подкрепи искането му за преименуване на 36 СУ, ако безименна улица зад районното 
кметство бъде прекръстена на Сергей Антонов.
Г-н Д. Стаматов отправи предложение за отлагане на решението на ПК до получаване на 
становище на районния кмет.
Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията отлага разглеждането на доклада:

Против: М.Паргов
Въздържали се: В. Калановски, Гр. Стефанова

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 9

Против 1

Въздържали се 2

По т.4 от дневния ред:
Доклад с вх.№СОА22-ВК08-398/Ю.01.2022г. относно откриване на процедура за 
провеждане на конкурс за отдаване под наем на част от имот -публична общинска 
собственост-113-то училище на територията на Район "Илинден" с вносител г-н Иван 
Божилов, кмет на район „Илинден“
Г-н И. Божилов информира ПК, че предложението е за откриване по процедура за 
провеждане на конкурс за отдаване под наем на един етаж (последният 4-ти етаж) в 113- 
то училище, където има малко ученици по настоящем.
Г-н М. Паргов отправи предложение срокът за отдаване под наем да бъде намален на 5 
години.
Г-н Б. Бориславов предложи да бъде гласуван срок до 10 години.
Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада като прави следното изменение в проекта за решение: 
1.1. Текстът „-публична общинска собственост- за срок от 10 /десет/ години“ да се чета 
както следва: „-публична общинска собственост- за срок до 10 / десет/ години“.

Общо гласували:
в т.ч.: 12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

По т. 5 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА22-ВК66-3492/07.04.2022г. относно присъждане на званието 
"Почетен гражданин на София" на Любен Зидаров с вносители Йорданка Фандъкова -
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кмет на Столична община;Георги Георгиев - председател на СОС; Малина Едрева - 
председател на ПК по ОКНКМ; Венера Милова - секретар на Столична община.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

По 1 доп. т. от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА22-ВК66-2987 / 28.03.2022г. относно . Преименуване на част от ул. 
„549“ в район Подуяне - Столична община, с името ул. „Милен Цветков“ с вносител г-н 
Симеон Ставрев, общински съветник.

Г-н С. Старев поясни, че поводът за предложението за именуване са две години от 
смъртта на Милен Цветков.
Г-н Д. Антов изказа мнение, че не е редно само две години след смъртта на Милен 
Цветков да се именува улица на негово име.
Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение:

Въздържал се: Д. Антов
Заседанието на комисията беДакрито с изчерпване на дневния ред.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 11

Против няма

Въздържали се 1

Изготвил: _____ ______
। < ХрДстев

Председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие: Малина Едрева

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие: БориславГБориславов

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие: ДимЖгъ^Антов
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